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Orientering og efterretning

a. Dagsordener/referater
Beslutninger fra Udvalget for Teknik og Miljøs møde den 17. april 2001 -  Frederiksborg 
Amt.

b. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3.

c. Tidsskrifter, rapporter, information m.v.
Link til offentlige myndigheder4

d. Spildevand
Analvserapporter med bemærkninger fra Miljø- og Levnedsmiddelkontrollen

e. Badevand
Analvserapporter med bemærkninger fra Miljø- og Levnedsmiddelkontrollen
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f. Drikkevand
Analyserapporter med bemærkninger fra Miljø- og Levnedsmiddelkontrollen

g. Byggeri
Byggetilladelse til 14 m2 uopvarmet udestue. Damtofteparken 11.

Bvggetilladelse/lovliggørelse af udførte 62 m2 indretning/ tilbygning af tagetage. Gørløsevei
i l

Byggetilladelse til nedrivning af eksisterende carport samt til opførelse af tilbygninger på 
eksisterende beboelse: 22 m2 værelse; 5,7 m2 indgangsparti: 03 m2 karnap, i alt 28 m2. 
Desuden til ny carport, 23 m2 og 1 overdækning på 4 m2. Sammenlagt ny bebyggelse: 55 m2. 
Bakkebo 17.

Byggetilladelse til 135 m2 enfamiliehus. Lindegårds Alle 35 

Byggetilladelse til enfamiliehus i VA plan samt carport, 183 og 42 m2.

h. Miljø
Slangerup-Jørlunde Skytteforening fremsender deres aktivitetskalender/skvdeplan for den 
kommende sæson.

Trafikministeriet fremsender invitation til Slangerup Kommune til, i forbindelse med 
Miljøtrafikuge 2001, at deltage i den fælles europæiske bilfri dag, lørdag d. 22 september 
2001.
Biørneklobekæmpelse i Slangerup Kommune
6 personer fra DN's lokalkomite har påtaget sig at være ”Bjørnebande” og vil bekæmpe 
bjørneko på nogle af de arealer hvor der er konstateret bjørneklo -  typisk langs stier, ved 
vandløb mv. De har bedt om at fa 5 drænspader og arbejdshandsker fra kommunen. Disse vil 
blive indkøbt på vandløbskontoen.
Jobstationen har påtaget sig at bekæmpe bjørneklo i Kirkeengen som en del af deres faste 
vedligehold af bl.a. stien igennem Kirkeengen.
Teknisk Forvaltning har skrevet til en række private grundejere hvor der er konstateret 
Bjørneklo, for at opfordre dem til at bekæmpe den.

Grundejerforeningen Buresø har til Miljøklagenævnet påklaget Miljøstyrelsens afgørelse 
vedr. miljøgodkendelse af skydebaneanlægget på Rappendamsvej 6.

i. Repræsentation i bestyrelser
AFAV I/S (Kommunen er repræsenteret ved: Erik Fristrøm og Henrik MaagJ

Miljø- og levnedsmiddelkontrollen i Hillerød (Kommunen er repræsenteret ved: Henrik Maag 
og Niels Frølich Nilsson)

Buresøudvalget (Kommunen er repræsenteret ved: Erik Fristrøm og Henrik Maag)
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Ejerforeningen Ventesalsbygningen (Kommunen er repræsenteret ved: Erik Fristrøm)

MOFA (Kommunen er repræsenteret ved: Henrik Maag og Erik Fri strøm)

Geodatacentret (Kommunen er repræsenteret ved: Erik Fristrøm og Henrik Maag) 

Kratmølleskoven ('Kommunen er repræsenteret ved: Erik Fristrøm)

Grønt Forum (Kommunen er repræsenteret ved: Henrik Maag og Eivind Mortensen)

Agenda 21 Center ('Kommunen er repræsenteret ved: Erik Fristrøm og Jens Peter Christensen)

Slangerup
Kommune

j. Udviklings- og samarbejdsprojekter
Intet.

k. Planlægning
Intet.

l. Diverse
Kampagnesekretariatet bag kampagnen ”Vi cykler til arbejde” fremsender informationsfolder 
vedrørende årets kampagne i september.
Informationsmaterialet er fremlagt til gennemsyn.

Trafikministeriet fremsender i samarbejde med Odense Kommune invitation til 
Cykelkonference 2001, der afholdes 7-8. juni.
Konferencen afholdes som led i regeringens strategi til fremme af sikker cykeltrafik. 
Konferencematerialet er fremlagt til gennemsyn.

48. Økonomirapportering
Sagsnr.: 100003120 
anri

E>3 Regnskabsrapporter pr. 3. april 2001.

Regnskabsrapporterne indeholder posteringer til og med 31. marts 2001. Det skal bemærkes, 
at overførslerne endnu ikke indgår i regnskabsrapporterne. Overforbruget på jordforsyning vil 
ophøre når overførslerne er registreret.

a. Driftsregnskab, det skattefinansierede område

00 Byudvikling, bolig- og miljøforanstaltninger
Budget Udgift kr. 3.983.350

Indtægt kr. 815.230

Forbrug Udgift kr. 1.833.080
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Indtægt kr. 823.519

Ingen bemærkninger. På udgiftssiden er der variationer som følger af, at lønudgifter på til vej 
og park først registreres under parker og legepladser. Ca, en gang i kvartalet omregistreres 
lønudgifter vedr. vejområdet til den relevante vejkonto.

02 Trafik og infrastruktur 
Budget Udgift kr.

Indtægt kr.

Forbrug Udgift kr. 
Indtægt kr.

7.380.190
0

1.356.774
942

Ingen bemærkninger. På udgiftssiden er der variationer som følger af, at lønudgifter på til vej 
og park først registreres under parker og legepladser. Ca. en gang i kvartalet omregistreres 
lønudgifter vedr. vejområdet til den relevante vejkonto.

b. Driftsregnskab, forsyningsvirksomheder 
Budget Udgift kr.

Indtægt kr.

Forbrug Udgift kr. 
Indtægt kr.

12.459.400
19.638.770

2.346.021
18.952.275

Ingen bemærkninger. Årlige betalinger af vandafledningsbidrag, renovation mv. er stort set 
modtaget. Vandafledning, erhvervsejendomme er ikke modtaget endnu.

c. Regnskab, investeringer

0022 Jordforsyning: 
Budget -------

Forbrug

Udgift kr. 
Indtægt kr.

Udgift kr. 
Indtægt kr.

1.160.000 
Vedrører ØU

2.887.890 
Vedrører ØU

Ingen bemærkninger. Overforbrug skyldes at overførsler endnu ikke er sket. 

0035 Spildevandsanlæg:
Budget

Forbrug

Udgift kr. 
Indtægt kr.

Udgift kr. 
Indtægt kr.

4.460.000
515.200

2.122.771
93.600

Ingen bemærkninger. 

0228 Kommunale veje:
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Budget

Forbrug

Udgift kr. 
Indtægt kr.

Udgift kr. 
Indtægt kr.

2.597.650
306.570

1.104.568
0

Ingen bemærkninger.

Forslag til beslutning
Forvaltningen indstiller, at økonomirapporteringen tages til efterretning.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Udvalget tog økonomirapporteringen til efterretning.

49. Anvendelse af anlægsramme på VA mio. kr.
Sagsnr.: 100003115 
anri

Indledning
Ved budgetlægningen for 2001 blev der på Teknisk Udvalgs område etableret en 
anlægsramme til det skattefinansierede område på VA mio. kr. i 2001 og et tilsvarende beløb i 
hvert af budgetoverslagsårene til udvalgets senere udmøntning.

På Teknisk Udvalgs martsmøde igangsattes projektering af Hestetorvet og Bygaden, Jørlunde, 
vandløbsregulativer og asfaltering af p-pladsen bag rådhuset. Drøftelse af belysning blev 
udsat.

Sagsfremstilling
Slangerup Kommune køber vedligeholdelse af belysningsarmaturer hos NESA. De 
eksisterende armaturer af typen tandlægespejl er udgået og NESA kan ikke fortsætte med at 
vedligeholde disse. NESA har derfor givet tilbud om udskiftning af armaturerne.
NESA har givet følgende oplysninger, der beskriver vore muligheder for udskiftning af de 
udtjente belysningsarmaturer:
Mængden af armaturer er efter NESA's oplysning 659 stk.
Spredning af lys i længderetningen. Kuffert- og Københavnerarmaturet har ens evne, ingen af 
dem vil give jævnt lys fra mast til mast med den eksisterende masteafstand på ca. 30 in og 
højde på 3 m, Chr. 4. asymmetrisk er bedre uden på nogen måde at nærme sig det optimale. 
Skal en rimelig jævn belysning opnås i længderetningen, skal masteafstanden ned på max, 20 
m, og så tales der om nyanlæg.
Lyskilder er: for Kuffert 2 stk. PL-Lp4 18 W, for Københavner 1 stk. 42 W 
kompakt lysstofrør, for Chr. 4. 1 stk. 32 W kompaktlysstofrør.
Natrium højtryk anbefales ikke p.g.a. det gule lys, og at det vil virke spotagtigt.
Udskiftning til Kuffert er driftsmæssigt neutralt (112,86 kr/kvart. excl. moms), men såvel 
Københavner (104,91 kr/kvart. excl. moms) som Chr. 4. (96,90 kr/kvart. excl. moms) vil give 
en besparelse, som tilfalder kommunen.
Chr. 4. asymmetrisk er som prøveopsætning etableret på sidevej til Dalstrøget i Gentofte, ved 
NETTO.
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Opsætningstid. Det vurderedes ultimo marts af NESA, at uanset hvilket armatur der valgtes, 
ville det kunne lade sig gøre at udskifte i indeværende år, inden den mørke efterårstid 
begyndte. Københavnere kan der være leveringstid på, da den ikke lagerføres.
Ved valg af armaturer er vi fri stillet. Om der vælges en type, eller der vælges forskellig type 
til forskellige områder er underordnet for leveringen og udskiftningsperiode.
Ønskes udskiftningen foretaget over 2 eller flere år, kan det også lade sig gøre.
Pris for levering af Kuffert - 0,- kr, af Københavner - 1.125,- kr, af Chr. 4. asymmetrisk - 
960,- kr, priser er excl. moms.

Økonomi
Udskiftning til Københavnerarmaturer vil kunne udføres indenfor en ramme på 750.000 kr. 
Udskiftning til Chr. 4. asymmetrisk vil kunne udføres indenfor en ramme på 650.000 kr. 
Udskiftning til Kuffert armat urer vil være gratis. Udgifterne kan afholdes indenfor 
rammebevillingen for 2001.

På aprilmødet blev der spurgt, om der i eksisterende budgetter er sat penge af til befæstelse og 
belysning på Hauge Møllestien. Det er der ikke. Det skønnes, at befæstelse og belysning kan 
udføres for kr. 680.000 kr. med anvendelse af Københavnerarmaturer. Kommunens 
driftsbesparelse ved udskiftning til Københavnerarmaturer vil være ca. 20.000 kr/år.

Indenfor Teknisk Udvalgs anlægsramme er der plads til projekter for 500.000 kr i 2003 og I 14 
mio. ki*. i 2004. Hvis der vælges kuffert armat urer til erstatning for tandlægespejl vil der 
yderligere kunne afholdes udgifter i størrelsesordenen kr. 700.000 i 2001-2002 indenfor 
Teknisk Udvalgs ramme.

Indstilling
Det indstilles, at Teknisk Udvalg vælger armaturer.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Generelt vælges Kuffertarmaturer, men hvor forvaltningen finder det rigtigst mht. ensartethed 
i et område kan der vælges Københavnerarmaturer.

50. Bakkesvinget 3. Dispensation fra lokalplan nr. 50 for boligområdet Lille 
Lærkensten til anvendelse af el til opvarmning
Saesnr.: 100003558 
fikr

Indledning
Hornsherredhus søger for ejerne af Bakkesvinget 3, matr. nr. 7 eu, Slangerup by, Slangerup 
om dispensation fra lokalplan nr. 50 for boligområdet Lille Lærkensten § 6.3, vedrørende 
tilslutning til naturgas -  i medfør af varmeforsyningsloven.

Sagsfremstilling
Det ansøgte er en bolig i trækonstruktion i 114 plan på 183 m2. Der ansøges om tilladelse til 
opvarmning med et eldrevet luft til vand varmepumpe system. Systemet trækker varme ud af 
ventilationsluft og videregiver energien til et vandbåret varmesystem og til varmt brugsvand. 
Der er mulighed for at systemet kan trække ekstraenergi fra et el-varmelegeme på enten 9 
eller 13,5 kW. Boligens udformning er som længehus, med ca. 45° taghældning og med 2
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karnapper og 2 kviste. Boligen har generelt større isoleringstykkelser end krævet - 
vinduesarealet udgør ca. 13 % af det opvarmede etagearealet, hvor det maksimale er 22 % jf. 
BR-S 98. Firmaet (Hornsherredhus) angiver, at huset netto forbruger ca. 36 % af den 
energiramme, der er angivet i BR-S 98.

Der er 01.11.00 og 07.03.01 meddelt dispensation vedrørende tilslutning til naturgas til 
henholdsvis Bakkesvinget 10 og 4.

Jf. bekendtgørelse nr 581 om tilslutning mv. til kollektive varmeforsynings anlæg §17, kan der 
i særlige tilfælde meddeles fritagning for tilslutning til de kollektive varmeforsyningsanlæg.
Jf. en skrivelse fra Miljø- og Energiministeriet af 29. juni 2000 giver Energistyrelsen "normalt 
dispensation til et lavenergihus, såfremt det opføres i et udbygget kvarter, hvor der højst er 2- 
3 andre ledige byggegrunde. Ved ny udstykninger giver Energistyrelsen normalt ikke 
dispensation, da en dispensation her hurtigt vil kunne skabe præcedens ved behandling af 
fremtidige sager, hvorved der vil være risiko for en "sneboldeffekt’’ til skade for 
forsyningsselskabets økonomi."

Vurdering
Forvaltningen vurderer, at den ansøgte bolig er beliggende i et område, der er udlagt til 
kollektiv varmeforsyning, og at boligen i perioder både kan og vil forbruge konventionel 
energi.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at der meddeles afslag til ansøgte dispensation.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Der meddeles dispensation. For fremtidige sager af tilsvarende art udarbejder forvaltningen et 
forslag til en strammere administrationspraksis.

51. Bakkesvinget 14. Dispensation fra lokalplan nr. 50 for boligområdet 
Lille Lærkensten til anvendelse af el til opvarmning
Saesnr.: 100002678 
fikr

Indledning
Solid Hus A/S søger for ejerne af Bakkesvinget 14, matr, nr. 7 fb, Slangerup by, Slangerup 
om dispensation fra lokalplan nr. 50 for boligområdet Lille Lærkensten § 6.3, vedrørende 
tilslutning til naturgas -  i medfør af varmeforsyningsloven.

Sagsfremstilling
Det ansøgte er en bolig i trækonstruktion i 1 plan på 148 m2. Der ansøges om tilladelse til 
opvarmning med et eldrevet luft til vand varmepumpesystem. Systemet trækker varme ud af 
ventilationsluft og videregiver energien til et vandbåret varmesystem og til varmt brugsvand. 
Der er mulighed for at systemet kan trække ekstraenergi fra et el-varmelegeme på enten 9 
eller 13,5 kW. Boligens udformning er som vinkelhus med ca. 27° taghældning og med 2 
karnapper. Boligen har - i nogen bygningsdele, men ikke alle - større isoleringstykkelser end 
krævet - vinduesarealet udgør ca, 20 % af det opvarmede etagearealet, hvor det maksimale er

62



Slangerup
Kommune

22 % jf. BR-S 98. Firmaet (Solid Hus A/S) angiver, at huset netto forbruger ca. 52 % mindre 
energi, end der er angivet i varmetabsrammen i BR-S 98.

Der er 01.11.00 og 07.03.01 meddelt dispensation vedrørende tilslutning til naturgas til 
henholdsvis Bakkesvinget 10 og 4.

Jf. bekendtgørelse nr 581 om tilslutning mv. til kollektive varmeforsyningsanlæg, §17 kan der 
i særlige tilfælde meddeles fritagning for tilslutning til de kollektive varmeforsyningsanlæg.
Jf. en skrivelse fra Miljø- og Energiministeriet af 29. juni 2000, giver Energistyrelsen 
"normalt dispensation til et lavenergihus, såfremt det opføres i et udbygget kvarter, hvor der 
højst er 2-3 andre ledige byggegrunde. Ved ny udstykninger giver Energistyrelsen normalt 
ikke dispensation, da en dispensation her hurtigt vil kunne skabe præcedens ved behandling af 
fremtidige sager, hvorved der vil være risiko for en "sneboldeffekt" til skade for 
forsyningsselskabets økonomi.”

Vurdering
Forvaltningen vurderer, at den ansøgte bolig er beliggende i et område, der er udlagt til 
kollektiv varmeforsyning, og at boligen i perioder både kan og vil forbruge konventionel 
energi.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at der meddeles afslag til ansøgte dispensation.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Der meddeles dispensation. For fremtidige sager af tilsvarende art udarbejder forvaltningen et 
forslag til en strammere administrationspraksis.

52. Industrivej 6 soger dispensation fra vejbyggelinie
Saesnr.: 100003849 
fikr —  -

Slangerup Smedeværksted, Industrivej 6, matr. nr.: 21 a Slangerup by, Slangerup søger om 
dispensation til overskridelse af vejbyggelinie, fastlagt i byplanvedtægt nr. 5.

Byplanvedtægten fastlægger byggelinien 12 m fra vejmidte. Ansøger ønsker at opføre en 
tilbygning på ca. 171 m2, for at kunne fremstille større emner. Pga. produktionsgang og en 
kældernedgang, der er ca. 1 m højere end gulv inde i den sydlige del af bygningen, anfører 
ansøger, at en udvidelse mod vej er mest hensigtsmæssig.
Den ansøgte tilbygning vil overskride byggelinien i et mindre trekantformet område på fra 0 - 
0,6 m eller i alt 1,5 m2 (se evt. tegningsbilag). Den øvrige bebyggelse på Industrivej ligger 
bag den fastsatte byggelinie. Der ses vejmæssigt ingen hindring for den mindre overskridelse.

Der er den 7. juni 2000 givet afslag på en ansøgning om dispensation til overskridelse af 
byggelinien på 2,8 m (se evt. bilag1)

Forslag til beslutning
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Med den begrundelse at det ansøgte er en mindre overskridelse af den i byplanvedtægten 
fastsatte byggelinie, og at formålet med byggelinien fortsat skønnes at være opfyldt, foreslås 
det at meddele dispensation til det ansøgte.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Tiltrådt

53. Dispensation fra BR-S 98 bestemmelse om højde i naboskel -  Vinkelvej 
10
Sagsnr.: 100002922 
fikr

Indledning
Ejeren af Vinkelvej 10, matr. nr. 35 r Slangerup by, Slangerup ansøger om dispensation fra 
Bygningsreglement for småhuse til lovliggørelse af udført overdækning af hævet terrasse.

Sagsfremstilling
Det ansøgte er en 34 m2 overdækning af en hævet terrasse, der er udført 63 cm fra naboskel 
mod Vinkelvej nr. 8. Jf. BR-S 98 afsnit 11 må en overdækket terrasse i skelbremmen ikke 
være højere end 2,5 m over terræn.

Selve terrassen er godkendt ved byggetilladelse af 17, april 1972. Overdækningen er udført 
ca. 2,70 til 3,10 m over terræn mod nabo (skrånende terræn). Fotobilag viser overdækningen 
set fra vejen og højdeforskel set fra terrasse. Teknisk Forvaltning blevet bekendt med den 
ulovligt opførte overdækning gennem klager fra nabo (Vinkelvej nr. 8).
Det er forsøgt at løse nabokonflikten i mindelighed, bl.a. gennem et kompromis som kunne 
tilfredsstille begge parter ved, at lade et let træespalier udføre i skel, for derved at hindre 
indbliksgener. Der er den 11. april 2001 udsendt naboorientering. Nabo i nr. 8 har reageret 
med indsigelse. Naboen finder, at overdækningen er generende i væsentlig grad. 
Overdækningen tager udsyn og dagslys.

Overdækningen er beliggende øst for Vinkelvej nr. 8. Overdækningen skygger således kun for 
direkte sollys om morgenen/ formiddagen men det vurderes, at det ansøgte er til gene idet den 
skygger for diffust dagslys generelt.

Forslag til beslutning
Med den begrundelse, at det ansøgte i væsentlig grad er til gene/ tager dagslys fra naboen 
foreslås det at meddele afslag.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Tiltrådt

54. Møllehaven storparcel 1, situationsplan
Sagsnr.: 100003590 
chje

Indledning
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Mangor & Nagel søger, på vegne af LEV, godkendelse af udkast til situationsplan for 
bebyggelse af storparcel 1 på Møllehaven.

Sagsfremstilling
Parcellen er solgt til LEV, som ønsker at opføre en bebyggelse af tre huse med i alt tre 
bofællesskaber. Anvendelsen er i overensstemmelse med lokalplanens bestemmelser. Hvert 
bofællesskab er i byggelovsmæssig forstand at betragte som en bolig.

Godkendelse af situationsplanen fordrer dispensation fra lokalplan 47, idet bygningerne og 
parkeringsplads ønskes placeret udenfor de fastsatte byggefelter. Husene opføres dog en 
afstand til vej og boligstræde svarende til afstanden bestemt af de påbudte byggelinier. Der er 
således tale om en forskydning langs med Møllehaven. Parkeringspladsen ønskes lagt i den 
nordlige ende af grunden, hvor det i lokalplanen er bestemt at den skal ligge midt på grunden.

Der er foretaget orientering af samtlige grundejere og beboere på Møllehaven. To har reageret 
med ”ingen bemærkninger” og to har reageret med bemærkning om, at de ikke ønsker 
parkeringspladsen flyttet da det frygtes, at dette vil øge den trafikmæssige belastning af 
stamvejen.

Vurdering
Ved den hidtidige administration af lokalplanen, er der lagt vægt på bygningernes fremtræden 
og den overordnede struktur, d.v.s. ryghuse i to etager og strædet som gennemgående sti i 
tæt/lav bebyggelsen. Der er tidligere meddelt dispensationer til mindre overskridelser af 
byggefelterne.

Storparcellen skal under alle omstændigheder have vejadgang fra Møllehaven, hvorfor 
forskydningen af indkørslen ikke vurderes at medføre en øget trafikbelastning.

Det er forvaltningens vurdering, at den fremsendte situationsplan lever op til lokalplanens 
intentioner.

Forslag til beslutning
Med baggrund i ovenstående, foreslås det at der meddeles dispensation fra lokalplan 47 til 
opførelse af bebyggelsen som skitseret.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Godkendt

55. Udflytning af materielgården
Saesnr. 100002086 
chje

Indledning
Byrådet vedtog i forbindelse med 2. behandling af budget 2001, at

”m.h.t lejeboliger arbejdes der konstruktivt videre med at flytte materialgården 
således, at Slangerupgård kan sælges som en helhed med den klausul, at der 
etableres lejligheder (almene boliger). ”
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Teknisk Udvalg vedtog efterfølgende i november, at der arbejdes målrettet på en udflytning af 
materielgården til lejede faciliteter, primært i industriområderne og alternativt i 
overflødiggjorte landbrugsbygninger.

Sagsfremstilling
Forvaltningen har fundet tre forskellige lokaliteter der kunne være egnede til formålet. De 
ligger alle i industriområde øst:

1. Industrivej 20. den gamle betonfabrik, i dag Trio Trykluft,
Der er mulighed for at indrette kontor, mandskabsfaciliteter og værksted i eksisterende 
bygninger og indehaveren er interesseret i at opføre en stålhal til garage og materiellager. 
Der er gode tilkørselsforhold og udearealer til opbevaring af materialer m.m.
Lejen andrager 350 kr./m2 incl. ombygningerne. Det er et krav at kommunen binder sig 
for en lejeperiode på 10 år.
Vejvæsenet råder i dag over o. 1.300 m2. Ved en hensigtsmæssig indretning af specielt 
garage, skønnes det at arealet kan reduceres, men det bør dog ikke være mindre end 1.000 
m2, hvilket vil betyde en årlig leje på kr, 350.000.

2. Stationsvei 9-1L tidligere DISA. i dag udlejet til forskellige virksomheder.
Der er mulighed for at leje én af hallerne på 1.045 m2 med tilhørende 
administrationslokaler på 300 m2.
Der kan indrettes værksted i hallen og der kan indrettes mandskabsfaciliteter i 
administrationslokalerne. Saltlade kan etableres foran hallen i tilknytning til adgangen til 
denne.
Tilkørselsforholdene er rimelige og der kan lejes et areal til opbevaring af materialer.
Dette areal vil komme til at ligge i den modsatte ende af ejendommen.
Lejen andrager 300 kr./m2 ex. ombygninger. Udlejer er indstillet på at disse kan 
finansieres over lejen. Der skal betales særskilt leje på kr. 10.000 p.a. for udearealet. Den 
årlige leje vil som udgangspunkt være kr. 413.500. Lejemålet er uopsigeligt i 5 år fra 
lejers side og 10 år fra udlejers side.
Bygningerne er noget nedslidte. Der er dog installeret nyt naturgasbaseret 
opvarmningssystem.
Fordelingen af arealer er ikke optimal, idet der er for mange m2 i administrationen og det 
ville være en fordel med lidt flere i hallen.

3. industrivej 3. tidligere Better Brands, nu UVD.
Der er mulighed for at leje én af hallerne med tilhørende mindre 
lager/administrationslokaler. Afgrænsningen af et lejemål er ikke endelig afklaret, idet 
hele bygningen kan opdeles på flere måder.
Der kan indrettes værksted i hallen. Personalefaciliteter og administration kan enten 
etableres i allerede eksisterende eller ved ombygning af administrationslokaler.
Der er gode tilkørselsforhold og udearealer til opbevaring af materialer m.m.
Huslejen andrager 350 kr./m2 for lagerlokaler og 450 kr./m2 for egentlige 
administrationslokaler. Det skønnes umiddelbart at den årlige leje vil andrage kr. 597.800. 
Udlejer er indforstået med at binde sig for en lejeperiode på 10 år.
Bygningerne er i god stand.
Udlejer er indstillet på at forhandle lejen og indretningen af kontorer til
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mandskabsfaciliteter.
Der kan etableres en saltlade på grunden, på vilkår at denne fjernes og arealet retableres 
ved fraflytning.

Økonomi
Udflytning til lejede lokaler vil medføre en driftsomkostning i størrelsesordenen 4-600.000 kr. 
p.a. Dertil kommer omkostninger ved etablering og flytning og ved opførelse af saltlade.

Vurdering
Industrivej 20 er umiddelbart den mest fordelagtige løsning, men samtidig også den mest 
usikre, da der ikke for nuværende er udarbejdet et egentligt projekt. Der er således flere 
ubekendte i spil, som kan tænkes at påvirke bl.a. lejen. Der er ikke sikkerhed for 
gennemførelse af projektet, bl.a. fordi dette kan kræve dispensationer fra gældende lokalplan.

Industrivej 3 er en sikker og hurtig løsning. Lokalerne er gode og umiddelbart lette at indrette 
til formålet. Der er også plads nok. Der skal etableres saltlade og foretages mindre 
ombygninger i forbindelse med indflytning.

Stationsvej 9-11 er den mindst fordelagtige løsning, bl.a. fordi der kun lige akkurat er plads 
nok og fordi der er mange lejere på ejendommen. Det er endvidere ikke optimalt at udendørs 
oplag skal etableres langt fra lejemålet.

Forslag til beslutning
Sagen fremlægges til drøftelse. Forvaltningen foreslår, med baggrund i ovenstående, at der 
arbejdes videre med opnåelse af en aftale om leje af Industrivej 3, alternativt Industrivej 20 
såfremt der kan tilvejebringes et rimeligt projekt herfor.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Tiltrådt

56. Ansogning om tilladelse til råstofindvinding, Græsevej 1
Saesnr,: 100003320 
rier

Indledning
Frederiksborg Amt fremsender ansøgning om tilladelse til råstofindvinding på matr.nr. 5d 
Hørup by, Slangerup, beliggende på Græsevej 1.
Frederiksborg Amt er myndighed i sager vedrørende råstofindvinding, og i den forbindelse 
anmodes Slangerup Kommune, som plan- og vejmyndighed, om en udtalelse til sagen.
Se ansøgning.

Sagsfremstilling
Region- og kommuneplanforhold:
Ejendommen er beliggende i et regionalt råstofområde for indvinding af sand og grus (område 
D, Frederikssund i Forslag til regionplan 2001), og området er ligeledes udpeget som 
råstofområde i kommuneplanen.
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I kommuneplanen er ejendommen beliggende i landområde L.L.l og er primært forbeholdt 
jordbrugsformål (råstofindvinding betragtes også som sådan)
Kommuneplanen udlægger endvidere området som beskyttelsesområde, land og som 
kulturhistorisk interesse.

Forhold vedrørende ansøgning:
Det påtænkte indvindingsområde er beliggende syd for Græsevej. Ejendommen er på ca.
63.000 m2.
Der ansøges om over en periode frem til 2011 at indvinde ca. 50.000 m3 om året.

Frederiksborg Amt har oplyst til Teknisk Forvaltning, at det eksisterende graveområde, der er 
beliggende vest for området på grænsen til Frederikssund Kommune, inden for den nærmeste 
fremtid vil være færdiggravet Herefter vil de omkringboende således ikke længere have 
gener fra denne grusgrav.

Driftstider:
Der søges om følgende driftstider:

For gravemaskiner, transportanlæg og oparbejdningsanlæg:
Mandag-fredag: 7:30-15:30

For udlevering og læsning, herunder kørsel inden for virksomhedens område: 
mandag -  fredag : 6:00 -  16:00 samt 
lørdage : 7:30 -  11:30

Efterbearbejdning a f arealet efter endt indvinding:
Råjorden graves af og lægges i depot på ejendommen, og når indvindingen er afsluttet vil 
området blive efterbehandlet, således at råjorden fordeles i grusgraven og der foretages 
skovtilplantning.

Vejadgang:-----------------  • ---- — ------
Til- og frakørselsforhold til ejendommen på Græsevej 1 foregår i dag fra Græsevej via enten 
Græse i Frederikssund Kommune eller via Hørup.
Der er i ansøgningen søgt om etablering af en ny vejadgang fra ejendommen til Græsevej. 
Teknisk Forvaltning vil i samråd med politiet tage stilling til sagen.

Vedrørende vandindvindingsanlæg i området.
Inden for en afstand af 300 m fra ejendommen er der 8 private vandindvindingsanlæg i form 
af brønde og boringer. Se kortbilag
For at sikre vandkvaliteten bør Frederiksborg Amt i forbindelse med behandlingen af 
ansøgningen foretage en konkret vurdering af, om den ønskede råstofindvinding kan medføre 
en forureningsrisiko for disse anlæg.

Vurdering
Teknisk Forvaltning vurderer, at det kan anbefales overfor Frederiksborg Amt, at der 
meddeles tilladelse til råstofindvinding på ejendommen, dog med bemærkning og betingelser 
som nævnt i nedenstående beslutningsforslag.
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Forslag til beslutning
Det indstilles at det anbefales overfor Frederiksborg Amt, at der meddeles tilladelse til 
råstofindvinding på ejendommen, dog med følgende bemærkning/ betingelser:

-  At det sker på betingelse af, at der ikke gives tilladelse til drift om lørdagen. Dette sker for 
at tage hensyn til de omkringliggende naboer, samt beboerne i Hørup og Græse.

-  At kommunen anmoder om en redegørelse fra amtet, vedrørende en konkret vurdering af 
risikoen for forurening af de eksisterende vandindvindinger, der er beliggende indenfor en 
afstand af 300 m fra ejendommen.

-  At kommunen bemærker, at der på ejendommen er udpeget 2 områder, hvor der iht. 
Naturbeskyttelseslovens § 3 ikke må foretages ændringer i tilstanden. Udpegningen 
vedrører arealer på ejendommen med forekomst af naturlig sø og overdrev.

-  At kommunen bemærker, at der bør stilles krav til tilstrækkelig vandingsanlæg til sikring 
mod sandflugt.

-  At kommunen bemærker, at der bør stilles udførlige krav til efterbehandlingen af arealet, 
således at de landskabelige værdier sikres på bedst mulige måde efter endt 
råstofindvinding i området.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Det meddeles amtet, at kommunen ikke kan tiltræde råstofgravningen. Der udarbejdes i 
samarbejde med formanden et notat om de nærmere begrundelser.

57. Ansøgning om landzonetilladelse til etablering af sø, Tornebakken 4
Sagsnr.: 100003848 
rier

Indledning
Lars Christensen, Tornebakke 4 søger om tilladelse til at udgrave et vandhul på ca. 2500 m2. 
Ansøgningen kræver landzonetilladelse for ændret anvendelse.
HUR amnoder Slangerup Kommune om en udtalelse i sagen, med særligt henblik på 
regionplanens bestemmelser, der bl.a. udpeger området som område med særlig 
drikkevandsinteresse, mindre sårbart grundvandsmagasin og kulturhistorisk interesseområde.

Sagsfremstilling
Tornebakke 4 søger om tilladelse til at udgrave og oprette et vandhul på ca. 2500 m2. Området 
ved vandhullet ønskes beplantet med fuglekirsebær, snebær, hyld og ribs.
Arealet har det seneste år været anvendt til græsning, men da der naturligt står vand en del af 
året, ønskes der i stedet etableret en regulær sø på arealet.
Se kort- og fotobilag.

Regionplanens udpegning af området som område med særlig drikkevandsinteresse, mindre 
sårbart grundvandsmagasin og kulturhistorisk interesseområde vil efter forvaltningens 
vurdering ikke blive påvirket ved etablering af vandhullet. Den biologiske mangfoldighed i 
området kan derimod fa god gavn af en nyt vandhul med træer og plantekrat.
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Forvaltningen vurderer at projektet vil være til stor gavn for området, og at Slangerup 
Kommune bør anbefale overfor Hovedstadens Udviklingsråd, at der meddeles 
landzonetilladelse til etablering af den ansøgte sø samt beplantning.

Forslag til beslutning
Det indstilles at Slangerup Kommune anbefaler overfor Hovedstadens Udviklingsråd at der 
meddeles landzonetilladelse til etablering af søen samt beplantning.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Indstillingen tiltrådt. Samtidig anmodes HUR dog om, at være opmærksom på at etablering af 
vandhuller kan være med til at fjerne temporære vandhuller, som er en truet biotop. Ligeledes 
anmodes HUR om at sikre at beplantning sker med for området naturlige træer og buske.

58, Ulovlig affaldsdeponering

Indledning
Teknisk Forvaltning konstaterer den 5. april 2001 at der er deponeret jord på en ejendom 
(ejendom A) i Slangerup. Ved tilsyn kan det konstateres, at der er deponeret et parti jord med 
indhold af byggeaffald og jernskrot.

Sagsfremstilling
Da der er tale om affaldsdeponering meddeles ejeren af ejendommen med brev af 5. april 
2001 straks forbud mod at fortsætte aktiviteten og påbud om at genoprette den hidtidige 
tilstand ved at bortskaffe affaldet til en godkendt modtager. Der meddeles frist for 
oprydningen, således at oprydningen skal være tilendebragt inden den 20. april 2001.

Den 6. april 2001 henvender ejeren af en anden ejendom (ejendom B) sig og oplyser at 
affaldet stammer fra udgravning på denne ejendom. Ejeren af ejendom B oplyser, at han selv 
har tilkørt jorden til ejendom A og at det drejer sig om 120-150 m3. Deponeringen er sket efter 
aftale med ejeren af ejendom B.

Ejeren af ejendom B tilskrives den 6. april 2001 med forbud mod at fortsætte aktiviteten og 
påbud om oprydning med samme frist og vilkår i øvrigt som ejeren af ejendom A.

Forvaltningen foranstalter at der udtages prøve til analyse den 6. april 2001. Resultatet viser at 
der er tale om forurenet jord -  klasse 2.

Efter fristens udløb den 23. april 2001 foretages tilsyn på ejendom A, hvor det konstateres at 
en del af affaldet er flernet og at resten af affaldet er udjævnet på arealet. Kommunen har ikke 
modtaget anmeldelse af bortskaffelse.

Det skønnes at der er efterladt ca. 80-100 m3 affald på arealet.

Der er tale om flere ulovlige forhold med overtrædelser af miljøbeskyttelsesloven og 
jordforureningsloven. Forholdet har medført at forurenet jord er blevet spredt til flere 
forskellige lokaliteter, hvoraf vi foreløbig kun kender til ejendom A. De meddelte forbud mod

Saesnr.: 100003777 
2jo
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videre drift og påbud om at genoprette den hidtidige tilstand, er det der kaldes en 
indskærpelse af at overholde gældende lovgivning -  der gælder derfor ikke regler om 
varsling, ligesom der ikke er klagemulighed.

De ansvarlige for forholdet er den 25. april 2001 blevet tilskrevet fra forvaltningen om at det 
er konstateret at forholdet ikke er lovliggjort, samt at kommunen har taget skridt til at indgive 
politianmeldelse. Herudover er det blevet præciseret at håndteringen afjorden skal ske efter 
nøjere anvisninger fra kommunen for at sikre at lovgivningens krav overholdes. De ansvarlige 
er tillige blevet varslet om at kommunen vil iværksætte oprydning på ejendom A for de 
ansvarliges regning. Der er udpantningsret for udgifterne.

Ejeren af ejendom B er tillige blevet oplyst om at ejendommen af amtet muligvis vil blive 
registeret som kortlagt i henhold til Jordforureningsloven.

Økonomi
Eventuelle udgifter til oprydning påhviler de ansvarlige for forholdet. Der er udpantningsret 
for udgifterne.

Vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at der er tale om en væsentlig lovovertrædelse som skal 
medføre politianmeldelse.

Forslag til beslutning
Det foreslås at forvaltningen bemyndiges til at indgive politianmeldelse. Forvaltningen 
bemyndiges til at iværksætte oprydning, hvis de ansvarlige ikke har udført oprydningen inden 
l.juni 2001.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Tiltrådt

59. Vejvedligeholdelse i Slangerup Kommune
Sagsnr.: 10003865 
jejo

Indledning
Ved anskaffelse af vej administrations- og vejvedligeholdelsesprogrammet VEJ MAN, er der 
skabt mulighed for at se ind i fremtiden, med hensyn til fornuften i anvendelse af driftsmidler 
og investeringer på vejområdet, set i forhold til bevarelsen af vejenes tilstand og 
kapitalisering.
Modulet i VEJMAN der anvendes til dette formål er VEJOPS, der står for Optimal 
Planlægning og Styring af VEJvedligeholdelse.

Sagsfremstilling
VEJOPS kan i dagligdagen anvendes til at skabe et større overblik over følgende formål:
* at sikre den betydelige investerede kapital i vejene ikke forringes over en årrække på 

grund af ikke systematisk vedligeholdelse.
• at benytte midlerne og resurserne til vejvedligeholdelsen på den mest økonomiske måde.
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• at kunne opstille en målsætning for vejenes tilstand, og benytte en objektiv målemetode til 
at afgøre, om målsætningen er opfyldt eller ej.

• at kunne beregne konsekvenserne for vejenes tilstand ved forskellige budgetniveauer for 
vedligeholdelse over en årrække,

• at sikre pålidelige og let tilgængelige data om kommunens offentlige veje og stier, f.eks. 
til mængdeberegning af kommunens serviceydelser.

• at kunne leve op til forpligtigelsen til at udarbejde officielle vej- og stifortegnelser for 
både kommuneveje og private fællesveje.

• at kunne planlægge vedligeholdelsen frem i tiden, bl.a. også under hensyntagen til 
ledningsejernes planlagte arbejder i vejene (kloak, vandledning, kabler m.m.).

Slangerup Kommune har anvendt systemet nu i 5 år, hvoraf der de sidste 4 år har været søgt 
bistand hos Vej teknisk Institut, Vejdirektoratet, for at opnå den mest fornuftige anvendelse af 
de driftsmidler der i budgettet er afsat til vedligeholdelse af kommunens vejnet.

De foretagne hovedeftersyn af vejene ligger til grundlag for programmets vurdering af 
skadespoint, der er et udtryk for vejenes generelle gennemsnitlige vedligeholdelsestilstand.

Skadespoint kan derfor give en retningspil for, hvorvidt vejenes værdi fastholdes, ud fra de 
afsatte midler eller forbedres, set over de kommende 10 års budget.

Programmet VEJOPS er p.t. ikke i stand til at udregne vejkapitalen, og kan derfor ikke lave 
en udregning over det nødvendige behov for investering, for at bevare den eksisterende 
vejkapital. En rettesnor i den sammenhæng er, at med stigende gennemsnitligt skadespoint 
forringes vejkapitalen.

Til brug for vurdering af nødvendigheden for investering af driftsmidler på 
vejvedligeholdelse, er der af Vejteknisk Institut udarbejdet en rapport om "Målrettet 
vejvedligeholdelse i Slangerup Kommune" marts 2001, i hvilken der er bearbejdet 3 modeller 
med forskellig kapitaltilførsel. Kapitaltilførslen udgør henholdsvis 18, 24,3 og 23,8 mill. over 
perioden 2001 til 2010.

De 18 mill. fordelt jævnt over 10 år, budgetniveau 2001, giver et stigende skadespoint til et 
niveau på ca. 4,8. Investeringen på 24,3 mill. fordelt med 1,8 mill. i 2001, efterfulgt af 2,5 
mill. årligt i 9 år, giver øget skadespoint til ca. 3,3 over 7 år, for så at bringes ned til ca. 1,75 i 
2010. Den 3. model baseres på en forøget investering i 2002 og 2003 på hver 4 mill., 
efterfulgt af årligt 2 mill., vil reducere det max. skadespoint til 2,6 i 2006, for derefter at 
aftage til 1,8 i 2010.
Investeringerne i de 2 foregående år har været på omtrent samme niveau som 2001.

Et skadespoint på over 4 skal helst undgås, da tilstanden på det niveau sandsynliggør en delvis 
brudt (krakeleret) belægning, der i høj grad øger risikoen for opblødning af bærelaget, 
hvorved bæreevnen reduceres betydeligt med yderligere krakelering af belægningen til følge. 
At genoprette skaden på et sådant forhold kan medføre, at vejens bærelag skal udskiftes, 
hvilket forøger omkostningerne frem for, på et tidligere tidspunkt, at have stabiliseret 
forholdet med et bærelag af asfalt. Det er derfor af stor vigtighed, at disse situationer undgås 
ved en styret vedligeholdelse.
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Vurdering
De 3 gennemarbejdede modeller viser, at tilføres der ikke øgede midler til vejvedligeholdelse, 
vil vejenes standard blive forringet, og en opretning af forholdet vil da blive yderligere 
omkostningskrævende.

Forslag til beslutning
Forelægges til drøftelse om fremtidig investeringsstrategi for vejvedligeholdelse.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Udsat til junimødet.

60. Projekt Rent Vand -  Samarbejde mellem København og Slangerup
Sagsnr.: 100003605 
kala

Indledning
Rådet for Bæredygtig Udvikling i Københavns Kommune har udpeget grundvandsbeskyttelse 
som et af sine prioritetsområder for en bæredygtig udvikling i København. Rådet har i den 
forbindelse udarbejdet et projektforslag med titlen: Rent Vand -  Et møde mellem land og bv.

Idéen i projektet er, at skabe en ”land - by akse”, hvor fødevareproducenter på landet og 
borgere/ forbrugere i byen gennem projektets aktiviteter motiveres til at bidrage aktivt til 
beskyttelse af grundvandet i udvalgte vandindvindingsområder.

Som omdrejningspunkter for land- by aksen har Rådet for Bæredygtig Udvikling peget på 
Slangerup og Indre Nørrebro i København som forsøgs- og indsatsområder. Slangerup er 
blevet valgt pga. områdets store grundvandsressourcer. Vandindvindingsområderne i 
Slangerup forsyner såvel kommunens egne borgere som store dele af Københavns borgere, 
herunder Indre Nørrebro bydel.

Sagsfremstilling
Af Resume af projektets skitseforslag (udarbejdet af Dorthe von Biilow) fremgår det, at 
projektet har følgende mål og virkemidler:

Mål:
• Grundvandsbeskyttelse
• Nedsat vandforbrug
• Nedsat forbrug af pesticider i by og på land
• Øget omlægning til økologisk/ pesticidfri produktion i egnede vandindvindingsområder
• Øget markedsføring og forbrug af lokalt producerede økologiske/ pesticidfrie fødevarer i 

byen
Dette kon ske gennem en flerstrenget strategi, der kobler:
• Omlægning til pesticidfri/ økologisk dyrkning i vandindvindingsområderne,
• Understøttelse af eksisterende og etablering af alternative markedsføringskanaler for 

afsætning i byen af pesticidfrie/ økologiske landbrugsprodukter, der så vidt muligt er 
produceret i de pågældende udvalgte vandindvindingsområder
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• Øget efterspørgslen i byen efter ’ lokalt’ producerede økologiske/ pesticidfrie 
landbrugsprodukter blandt den enkelte forbruger, boligforeninger, offentlige 
institutionskøkkener og kantiner, restauranter og lokal detailhandel.

• Vandbesparelser i byen i boligområder, institutioner og virksomheder
• Synliggørelse overfor producenter på landet og forbrugere og borgere i byen af deres egen 

rolle og indflydelse på det kredsløb, der eksisterer mellem grundvand, produktion og 
forbrug af fødevarer, brug af pesticider i by og på land samt forbrug af vand i byen.

Det foreslås i Resume af projektets skitseforslag . at projektet gennemføres som et samarbejde 
mellem offentlige myndigheder (kommuner og amt), private interessenter (organisationer og 
evt. erhverv) samt lokalt forankrede miljøorganisationer og Agenda 21 centre.

Potentielle partnere i land-aksen vil kunne være de to landboforeninger Nordsjællands 
Landboforening og Sjællandske Familiebrug, Agenda 21 Centeret i Frederikssund 
(fælleskommunalt Agenda center mellem Slangerup, Stenløse, Frederikssund og Jægerspris 
kommuner), Grønt Forum i Slangerup med grøn guide, Danmarks Naturfredningsforenings 
lokalkomité og Økologi i Slangerup samt Agenda 21 Sekretariatet i Frederiksborg Amt.

I skitseforslaget fremgår det, at det ikke forventes, at Slangerup og Stenløse Kommuner, 
Frederiksborg Amt samt de lokale vandværker i området indgår direkte i projektet, da de 
allerede samarbejder med Københavns Vand i regi af Grundvandspuljen i Slangerup og 
samarbejder om realisering af Amtets handlingsplaner for grundvandsbeskyttelse. Men det 
fremgår, at det vil være ønskeligt at disse parter vil støtte projektet ved at stille sig positive 
over forprojektets tilstedeværelse i området.

Jan Poulsen, leder af det fælles Agenda 21 center, skriver i sit oplæg om projekt Rent Vand 
om de gevinster der vil være for Slangerup Kommune ved at deltage i projektet. Han skriver 
dog, at der ikke er forventning om at Slangerup Kommune afsætter ressourcer til at indgå i 
projektet. Men han skriver, at der er et ønske om at Slangerup Kommune politisk giver et 
signal om interessen for projektet. En positiv udmelding om projektets intentioner vil skabe 
de bedste betingelser for at en række ikke-kommunale aktører kan indgå i projektet.

Vurdering
Det vurderes at projekt "Rent Vand” indeholder mange spændende aspekter/delprojekter til 
beskyttelse af grundvandet. Men Teknisk Forvaltning har ikke for nuværende ressourcer til at 
deltage aktivt i projektet. Gruppen Økologi i Slangerup og Danmarks Naturfrednings
forenings lokalkomite har i Grønt Forum udtrykt interesse forprojektet. Det skønnes derfor at 
"græsrødderne” i Slangerup vil deltage i projektet. Bl.a. for at bakke op om deres engagement 
vil det være en fordel, at Slangerup Kommune udmelder en positiv holdning.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at det meddeles Agenda 21 centeret og Rådet for Bæredygtig Udvikling i 
København, at Slangerup Kommune finder det meget positivt, hvis projektet igangsættes, men 
at kommunen hverken har økonomiske eller arbejdsmæssige ressourcer til at gå aktivt ind i 
projektet.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Tiltrådt.
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61. Flytning af soer ved Speedwaybanen
Sagsnr.: 100003038 
anri

Indledning
Speedwayklubben har ansøgt amtet om dispensation efter nat urbeskyttelse s lovens § 3 til 
delvis opfyldning af to søer (se kortbilag). Delvis opfyldning er nødvendig for at kunne 
opføre de nødvendige støjvolde. Amtets dispensation forudsætter et positivt tilsagn fra 
Slangerup Kommune.

Sagsfremstilling
Amtet har besigtiget søerne og registreret almindeligt forekommende plantearter og en dårlig 
vandkvalitet. Amtet vurderer, at de to søer ud fra et naturbeskyttelseshensyn er af mindre 
interesse, og at der kan meddeles dispensation til at foretage mindre opfyldninger i de to søer 
på vilkår af, at speedwayklubben etablerer erstatnings areal er -  dvs. at søerne udvides med et 
areal svarende til opfyldningernes omfang. Der stilles også nogle detailkrav, herunder at 
brinker skal være fladere end 1:4, opfyldning skal ske mellem 1. september og 1, marts inv 
(se amtets brev til Slangerup Kommune).
Amtet kan formelt først give dispensationen, når kommunen som ejer af arealet har 
tilkendegivet at være indforstået med opfyldningerne og de vilkår amtet stiller.

Vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at Slangerup Kommune - efter indgåelse af nedennævnte 
aftale med Speedwayklubben -  bør meddele amtet, at man er indforstået med opfyldningerne 
og de vilkår amtet stiller.
Aftale med Speedwayklubben:
1. Speedwayklubben og Teknisk Forvaltning i Slangerup Kommune skal være enige om et 
konkret projekt for udvidelsen af søerne inden Speedwayklubben går i gang med udvidelsen.
2. Speedwayklubben foretager udvidelsen af den enkelte sø før opfyldningen af søen 
påbegyndes.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at der indgås ovennævnte aftale med Speedwayklubben og at det meddeles 
amtet, at Slangerup Kommune er indforstået med opfyldningerne og de vilkår amtet stiller.

Teknisk Udvalg den 2. maj 2001
Tiltrådt

Eventuelt
Ukrudtsbekæmpelse tages op på næste møde.
Der holdes evt. vejsyn i forbindelse med næste møde.

Modet slut kl.:
18.40
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